



Advocacy for legislative reforms in the area of non-discrimination: National capacity building workshop for members of the NCHRF and Cameroonian civil society actors to hold in Limbe from 14-16 May 2014

Yaoundé (12 May 2014) -The United Nations Centre for Human Rights and Democracy in Central Africa (UNCHRD-CA) will organize a national capacity building workshop for members of the National Commission on Human Rights and Freedoms (NCHRF) and Cameroonian civil society actors on Advocacy for legislative reforms in the area of non-discrimination from 14 to 16 May 2014 in Limbe.

The three day national workshop is aimed at reinforcing the capacity of members of the National Commission on Human Rights and Freedoms and civil society organizations working in the area of human rights in Cameroon to effectively carry out advocacy for legislative reforms in the area of non-discrimination. The 35 participants from across the country will be edified on the following human rights concerns: the various human rights instruments that prohibit discrimination; state obligations towards ratified human rights instruments and monitoring mechanisms and the major role of the National Commission on Human Rights and Freedoms and the civil society organizations in the area of human rights advocacy. They will also be edified on the techniques and strategies of advocating with the parliament.

This workshop falls in line with the Centre's 2014 annual activities with the objective of countering discrimination, in particular racial discrimination, discrimination on the grounds of sex, religion, and against others who are marginalized in Cameroon.

END

For more information, contact:

FAJONG Joseph LEREH, Communications and Advocacy Assistant (+237 75 64 58 54 / +237 79 71 03 93 / +237 22 50 58 16), email caro_temp@ohchr.org

OR

For more information on the Office of the High Commissioner for Human Rights, contact:

<http://www.ohchr.org/FR/Pages/WelcomePage.aspx>



Plaidoyer pour des reformes législatives dans le domaine de la non-discrimination : Atelier national de renforcement des capacités des membres de la CNDHL et des acteurs de la société civile camerounaises du 14 au 16 mai 2014 à Limbe.

Yaoundé (12 mai 2014) - Le Centre des Nations Unies pour les Droits de l'Homme et la Démocratie en Afrique Centrale organise à Limbe du 14 au 16 mai 2014, un Atelier national de renforcement des capacités de la Commission Nationale des Droits de l'homme et des Libertés (CNDHL) et des Organisations de la Société Civile (OSC) camerounaises sur le plaidoyer auprès des parlementaires et autorités publiques pour les réformes des lois relatives à la discrimination.

L'atelier vise à édifier les bénéficiaires sur les différents instruments de droits de l'homme interdisant la discrimination et leurs mécanismes de surveillance, les différentes obligations de l'Etat en rapport avec instruments internationaux et régionaux des droits de l'homme ratifiés et les mécanismes de surveillance, les dispositions légales discriminatoires en vigueur au Cameroun, le rôle de la CNDHL et des OSC camerounaises, ainsi que l'importance du plaidoyer dans la protection des droits de l'homme. Il sera également question de les édifier sur les techniques efficace de plaidoyer et de stratégie d'influence.

Cet atelier s'inscrit dans le cadre des activités 2014 du Centre et a pour objectif de lutter contre la discrimination, en particulier la discrimination raciale, la discrimination fondée sur le sexe, la religion, et contre les « groupes » marginalisés au Cameroun.

FIN

Pour plus d'informations, prière de contacter:

Au Cameroun: Fajong Joseph Lereh (+237 75 64 58 54 / +237 79 71 0393 / +237 22 50 58 16, email: caro_temp@ohchr.org)

Pour en savoir plus sur le Haut-Commissariat des Nations Unies aux droits de l'homme:

<http://www.ohchr.org/FR/Pages/WelcomePage.aspx>